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Närvarolista 
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Ledamöter Pia Trollehjelm (SD), ordförande 
Mikael Henrysson (SD) 
Kenneth Bolinder (SD) 
Kalle Holm (SD) 
Raymond Blixt (SD) 
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Jonas Lindqvist (KD) 
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Eva Roos Johansson (V) 
Nils Nilsson (C) 
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Övriga Rune Ahlberg revisor 
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§ 70 Dnr 2024-00055 

Upprop  

Sammanfattning 

Ordförande genomför närvarokontroll och finner att det är 31 ledamöter 
närvarande.      

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige fastställer att mötet har 31 tjänstgörande ledamöter.      
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§ 71 Dnr 2024-00003 

Val av justerare  

Sammanfattning 

Till att justera dagens protokoll föreslås Kalle Holm (SD) och Jonas 
Lindqvist (KD). 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att välja Kalle Holm (SD) och Jonas Lindqvist 
(KD) till att justera dagens protokoll. 
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§ 72 Dnr 2024-00007 

Godkännande av dagordning  

Sammanfattning 

Föreligger dagordning daterad 2024-06-10. 

Talartid 

Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning antagen 2023-03-27 ska 
fullmäktige besluta om talartider för budgetdebatt enligt 25§ Talarordning 
och Ordning vid sammanträdena 

I 25§ står bland annat följande: 

”En ledamot i fullmäktige bör hålla en talartid om maximalt tre minuter. 
Talartiden bör aldrig överskrida åtta minuter.  

Den som har rätt att delta i fullmäktiges överläggningar har också rätt till 
inlägg på högst två minuter för två replikskiften med anledning av vad en 
talare anfört. Inlägget görs omedelbart efter den talare som har ordet då 
begäran om att få göra inlägget framställs.  

Överenskommelse kan träffas om andra talartider, så som vid 
budgetdebatt.” 

 

Förslag till beslut 

Med anledning av detta föreslår ordförande en inledande talartid om 5 
minuter för respektive parti.  

Därefter har var och en möjlighet till inlägg om 2 min. plus två replikskiften 
om 2 minuter på annans inlägg.    

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna den föreslagna dagordningen  

samt godkänna den föreslagna talartiden för ärende 6 Budget 2025 och 
ekonomisk plan 2026-2027 för Bjuvs kommun 
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§ 73 Dnr 2024-00077 

Svar på medborgarförslag önskemål om mötesplats 
utomhus på "folkets hus-tomten" 

Sammanfattning 

Kommunen har fått in ett medborgarförslag med en önskan om att anordna 
en mötesplats med sittmöjligheter på gamla folketshustomten. Kommunen 
har pågående planer för platsen som bedöms tillgodose behoven som 
beskrivs i medborgarförslaget. 

   

Beslutsunderlag kommunstyrelsens arbetsutskott 

Tjänsteskrivelse, Niklas Ögren, 2024-05-22 
Medborgarförslag med önskemål om mötesplats utomhus, 2024-02-07 
  

Ärendet 

Kommunen har sedan man förvärvade fastigheten Medborgaren 1, gamla 
Folkets hus, arbetat med utvecklingen av fastigheten. Ett förslag till 
detaljplan har varit utställt för samråd och Folkets hus har rivits. Då 
inriktningen för en framtida bebyggelse på fastigheten inte är fastlagd har 
förvaltningen tagit fram ett förslag så att området på kort sikt kan nyttjas 
som mötesplats till dess den framtida utvecklingen av platsen är avgjord. 
 
För att nyttja platsen för allmänna sammankomster, såsom Bjuvsfesten, 
krävs att platsen kompletteras med trappa och ramp mellan storgatan och 
den lägre nivån (grusplanen) för att skapa en acceptabel tillgänglighet. I 
anslutning till trappen anordnas sittmöjligheter.  
Det finns även goda möjligheter att placera ut mobila bänkar och bord på 
gräsmattan vid bäcken så som medborgarförslaget beskriver. Det finns 
redan utplacerade sittmöbler på platsen och dessa är möjliga att 
komplettera om det finns behov. 
Förvaltningen bedömer att medborgarförslaget genom denna skrivelse kan 
anses besvarad. 
 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 

föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att: 

- medborgarförslaget härmed är besvarat. 
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Yrkanden 

Maria Berglund (KD) och Liselott Ljung (S) yrkar bifall till 
medborgarförslaget. 

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Maria 
Berglunds (KD) yrkande och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsens 
förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att: 

- medborgarförslaget härmed är besvarat. 
   
   

Beslutsunderlag kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-05-29, § 79 
 

Yrkanden 

Liselott Ljung (S) yrkar bifall till medborgarförslaget. 

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Liselott Ljungs 
(S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

- medborgarförslaget härmed är besvarat. 
   

   

Beslutsunderlag kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen, 2024-06-05, § 82 
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Yrkanden 

Mikael Henrysson (SD), Matthias Åkesson (M), Kenneth Bolinder (SD), 
Jörgen Johnsson (M) och Kalle Holm (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Ulrika Thulin (S), Krister Nilsson (C), Viktoria Sjöstrand (V) och Liselott 
Ljung (S) yrkar att medborgarförslaget ska bifallas. 
 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och 
bifallsyrkandet till medborgarförslaget och finner att kommunfullmäktige 
beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Votering 

Votering begärs och ska genomföras. 

JA = kommunstyrelsens förslag 

NEJ = medborgarförslaget ska bifallas 

 

Omröstningsresultat 

Omröstningen gav följande resultat vilket framgår av voteringslistan:  
./.      18 JA-röster och 13 NEJ-röster  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

- medborgarförslaget härmed är besvarat. 
   

Reservation 

Liselott Ljung (S), Anders Ljung (S), Terhi Laine (S), Patrik Söderberg (S), 
Ulrika Thulin (S), Viktoria Sjöstrand (V), Anders Månsson (S), Krister 
Nilsson (C), Inga Bakken (S), Madeleine Landin (S) och Christer Landin (S) 
reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

Beslutet skickas till: 
Förslagsställaren 
Ekonomiavdelningen 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Serviceförvaltningen 
Diariet 
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§ 74 Dnr 2024-00249 

Beslut om ny bolagsordning för NSR Biogas AB 

Sammanfattning 

NSR har bett kommunen ta ställning till bifogat förslag till ny bolagsordning 
för NSR Biogas AB. Nordvästra Skånes Renhållnings AB (NSR AB) 
förvärvade den 23 april 2024 bolaget Biond Production Helsingborg AB, då 
Biond valde att lämna koncessionsavtalet med NSR i förtid.   
En extra bolagsstämma hölls 2024-03-18 med ägarkommunerna med 
anledning av övertagandet av koncessionen genom förvärv av bolaget 
Biond Production Helsingborg AB.   
Nordvästra Skånes Renhållnings AB (NSR AB) har i samband med 
förvärvet valt att ändra bolagsnamnet från Biond Production Helsingborg AB 
till NSR Biogas AB.   
 
Förvaltningen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att godkänna bifogat 
förslag till ny bolagsordning 
   

Beslutsunderlag kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-05-29, § 71 
 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

godkänna bolagsordning för NSR Biogas AB (org.nr 559030-7806).   
   

Beslutsunderlag kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen, 2024-06-05, § 74 
 

Yrkanden 

Mikael Henrysson (SD), Jörgen Johnsson (M) och Kenneth Bolinder (SD) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

godkänna bolagsordning för NSR Biogas AB (org.nr 559030-7806).   
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Beslutet skickas till: 
NSR AB 
Ekonomiavdelningen 
Diariet 
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§ 75 Dnr 2024-00016 

Budget 2025 och ekonomisk plan 2026-2027 för Bjuvs 
kommun 

Sammanfattning 

Förslag till budget 2025 och ekonomisk plan 2026 – 2027 har utarbetats 
utifrån förutsättningarna och underlagen som presenterades på 
budgetupptakt, budgetdialoger och därefter meddelade kompletteringar. 
Förslaget har sammanställts av kommunstyrelsens förvaltning till ett samlat 
förslag som härmed överlämnas för beslut. 

 
 

Beslutsunderlag kommunstyrelsens arbetsutskott 

Tjänsteskrivelse, Anna Lindström, 2024-05-22 
Budget 2025 och ekonomisk plan 2026-2027 för Bjuvs kommun 
Investeringssammanställning  
Samverkan för Bjuv budget 2025, plan 2026-2027 
 

Ärendet 

Förslaget till budget 2025 har arbetats fram utifrån en process som utgår 
från både verksamhetsmässiga och ekonomiska förutsättningar. 

Kommunens verksamhet har analyserats utifrån jämförande nyckeltal och 
långsiktigt behov av resultat, självfinansiering av investeringar och 
budgetföljsamhet för att klara välfärdens finansiering på sikt. Budgeten 
bygger på prognos för skatter och generella statsbidrag för kommande år. 

Utifrån denna analys har nämnderna tilldelats preliminära ramar och det har 
tagits fram en preliminär budget med plan för verksamheten och ekonomi. 

 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 
föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta: 

att anta kommunens övergripande mål 

att godkänna driftbudgetanslaget för respektive nämnd för år 2025 och plan 
för 2026 – 2027 i enlighet med föreliggande förslag 

att fastställa resultatet i 2025 års driftbudgetanslag till totalt 26 420 tkr i den 
skattefinansierade verksamheten 

att fastställa budgeterat resultatet i den avgiftsfinansierade delen (VA-
verksamheten) till 0 tkr.  
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att godkänna resultatbudget, balansbudget och finansieringsbudget för 2025 
och plan för 2026 och 2027 i enlighet med föreliggande förslag 

att godkänna investeringsbudget för år 2025 och plan för 2026 och 2027 i 
enlighet med föreliggande förslag 

att kommunstyrelsen bemyndigas omdisponera högst 2 mnkr avseende 
investeringsprojekt 

att kommunstyrelsen bemyndigas omdisponera 17,5 mnkr inom anslaget 
utrymme KS till förfogande 

att fastställa internräntan för år 2025 till 3,0 %  

att kommunstyrelsen har rätt att ta upp nya lån för 2025 med 93 000 000 kr 
(nittio tre miljoner kronor). 

att kommunstyrelsen under år 2025 har rätt att omsätta lån, d v s låna upp 
motsvarande belopp som förfaller till betalning under år 2025. 

att uppdra åt samtliga nämnder och styrelsen att med utgångspunkt i 
kommunfullmäktiges mål formulera nämndmål samt fastställa nämndens 
budget senast den 31 december 2024. 

att nämnderna ska hålla budget. Vid negativ avvikelse ska redovisningen 
kompletteras med förslag till åtgärder så att resultatet vid årets utgång 
uppvisar budget i balans   
 
att lämna i uppdrag till samtliga nämnder att kontinuerligt verka för att med 
ständiga förbättringar och översyn av organisationen arbeta effektivare i 
verksamheterna för att därmed uppnå minst 0,5 % i effektiviseringsvinst. 
 
att ge kommunfullmäktiges revision följande specifika uppdrag: 
 

- att följa upp de uppdrag som gavs förra året för att se om 
åtgärderna haft avsedd verkan 

- att genomlysa ”projektprocessen” och komma med 
förbättringsförslag för att säkerställa en effektiv process 
 

att ge kommunstyrelsen följande specifika uppdrag:  
 

- att ta fram en ny vision för Bjuv (för att ersätta Bjuv vision 
2030) 

- att komplettera pågående ISO-arbete med ISO-27001 
(Informationssäkerhet) 

- att genomföra hyresvärdsupphandling för bibliotek med 
samlingslokal 

- att genomföra hyresvärdsupphandling för särskilt boende 
- att genomföra hyresvärdsupphandling för idrottshall 
- att fortsätta höja kvalitén i kommunen avseende service, 

tillgänglighet och bemötande 
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- att vid identifiering av tillämpningar, metoder eller 
arbetssätt i andra kommuner eller verksamheter vilka är 
bättre än befintliga så ska dessa införas 

- att fortsätta samverkan med näringslivet för att klättra i 
näringslivsranking inom företagsklimat 

- att fortsätta satsa på kommunens trygghetsinsatser med 
åtgärder som motverkar otrygghet 

- att bygga ut kommunens kameraövervakning för en ökad 
upplevd trygghet 

- att fortsätta höja kvalitén i kommunen avseende tekniska 
lösningar för att samordna förvaltningarnas digitalisering 

- att fortsätta arbeta med offentlig upphandling som 
strategiskt verktyg för inköp för förbättrad ekonomi och 
höjd kvalité 

- att tillämpa funktion för upphandling och att köpa 
rättigheter att nyttja i stället för att äga företagsidéerna  

- att verka för att tillsammans med arbetsgivare i 
kommunen möjliggöra för unga att etablera sig på 
arbetsmarknaden 

- att ta fram och besluta om en uppdaterad och relevant 
bevarandeplan för att bättre spegla dagens verklighet  

- att ta ett samlat krafttag mot oseriösa fastighetsägare  
- att etablera destination som en uttalad del av 

näringslivsutvecklingen 
- att uppdatera kommunens näringslivsprogram 
- att tillsammans med kultur- och fritidsförvaltningen införa 

en näringslivs- och turismpolicy 
 

att ge servicenämnden följande specifika uppdrag: 

- att möjliggöra platser för sommarpraktik under sommaren 
för kommunens ungdomar 

- att tillsammans med bygg- och miljönämnden ta fram ny 
process för att återanvända ramper, trapphissar etc. som 
invånare önskar återlämna 

- att fortsätta arbetet med säsongsdekoration i samtliga 
kommundelar  

- att fortsätta utveckla skötselplaner för kommunens 
gemensamma ytor och anläggningar 

- att vid beslut om nyetablering eller upprustning av parker, 
naturområde och grönytor beakta möjligheten till 
naturlekplatser för barn 

 
att ge kultur- och fritidsnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta utveckla konsthallen för att främja det 
kulturella utbudet och attrahera besökare till vår kommun 

- att tillsammans med socialnämnden och 
utbildningsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger 
till fler skolor 
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- att fortsätta erbjuda lovaktiviteter i alla kommundelar för 
att möjliggöra att så många barn och unga som möjligt 
kan ta del av aktiviteterna 

- att fortsätta utveckla satsningen på MBU- människan 
bakom uniformen  

- att etablera Skol-IF på alla grundskolor F-9 
- att tillsammans med kommunstyrelsen införa en 

näringslivs- och turismpolicy 
 

 att ge utbildningsnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta ha en riktad satsning på elevhälsan för att i 
nära samverkan med pedagogerna erbjuda det stöd och 
hjälp som behövs för att kunna slutföra grundskolan 

- att tillsammans med medarbetarna vidareutveckla 
aktiviteten Motivationslyftet 

- att tillsammans med socialnämnden och kultur- och 
fritidsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger till 
fler skolor 

- att genomföra åtgärder för att nå högre studiero genom att 
införa resursskola 

- att implementera en fritidsplan för att säkerställa en god 
kvalitet inom verksamheten på alla fritidshem 

- att erbjuda läxhjälp som en del av 
fritidshemsverksamheten 

- att i samarbete med socialnämnden se över hur 
föräldrastöd kan stärkas och knytas an till befintliga 
insatser som sker i kommunen 

- att undersöka möjligheterna till att utveckla en högre 
utbildning inom cirkulär livsmedelsproduktion 

- att etablera en ny i ur och skur- eller uteförskola i varje 
kommundel 

- att införa AI-hjälpmedel som en självklar del i skolarbetet i 
pedagogiskt syfte för att ge varje elev möjlighet att nå 
framgång i sina studier  
 

att ge socialnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta det förebyggande sociala arbetet på fältet och 
återrapportera effekterna av satsningen 

- att fortsätta det proaktiva arbetet för att motverka ofrivillig 
ensamhet och återrapportera effekterna av satsningen 

- att tillsammans med utbildningsnämnden och kultur- och 
fritidsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger till 
fler skolor 

- att införa Silviacertifiering i verksamheten senast 
halvårsskiftet 2025 

- att införa och tillämpa riktlinjer för motprestationer vid 
bidrag och försörjningsstöd 
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- att lära av de kommuner som infört aktivitetsplikt för att 
implementera en effektiv modell för att arbetslösa ska ta 
sig närmare och ut på arbetsmarknaden 

- att i samverkan med utbildningsnämnden utreda hur en 
nära och bred samverkan för att stötta barn och deras 
familjer förebyggande kan införas 

 
att ge bygg- och miljönämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att med extra tilldelade medel genomföra fortsatt utökad 
tillsyn mot skräpiga fastigheter 

- att tillsammans med servicenämnden ta fram ny process 
där tidsaspekt i relation till förändrat liv är en viktig del för 
att återta och återanvända ramper, trapphissar etc som 
invånare önskar återlämna 

- att vid bygglovsprövning införa tillämpning av 
helhetsbedömning utifrån såväl enskilda som allmänna 
intressen 

   

Yrkanden 

Maria Berglund (KD) och Liselott Ljung (S) yrkar bifall till Samverkan för 
Bjuvs förslag till budget. 

Kenneth Bolinder (SD), Matthias Åkesson (M) och Jörgen Johnsson (M) 
yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Maria 
Berglunds (KD) yrkande och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsens 
förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta: 

att anta kommunens övergripande mål 

att godkänna driftbudgetanslaget för respektive nämnd för år 2025 och plan 
för 2026 – 2027 i enlighet med föreliggande förslag 

att fastställa resultatet i 2025 års driftbudgetanslag till totalt 26 420 tkr i den 
skattefinansierade verksamheten 

att fastställa budgeterat resultatet i den avgiftsfinansierade delen (VA-
verksamheten) till 0 tkr.  
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att godkänna resultatbudget, balansbudget och finansieringsbudget för 2025 
och plan för 2026 och 2027 i enlighet med föreliggande förslag 

att godkänna investeringsbudget för år 2025 och plan för 2026 och 2027 i 
enlighet med föreliggande förslag 

att kommunstyrelsen bemyndigas omdisponera högst 2 mnkr avseende 
investeringsprojekt 

att kommunstyrelsen bemyndigas omdisponera 17,5 mnkr inom anslaget 
utrymme KS till förfogande 

att fastställa internräntan för år 2025 till 3,0 %  

att kommunstyrelsen har rätt att ta upp nya lån för 2025 med 93 000 000 kr 
(nittio tre miljoner kronor). 

att kommunstyrelsen under år 2025 har rätt att omsätta lån, d v s låna upp 
motsvarande belopp som förfaller till betalning under år 2025. 

att uppdra åt samtliga nämnder och styrelsen att med utgångspunkt i 
kommunfullmäktiges mål formulera nämndmål samt fastställa nämndens 
budget senast den 31 december 2024. 

att nämnderna ska hålla budget. Vid negativ avvikelse ska redovisningen 
kompletteras med förslag till åtgärder så att resultatet vid årets utgång 
uppvisar budget i balans   
 
att lämna i uppdrag till samtliga nämnder att kontinuerligt verka för att med 
ständiga förbättringar och översyn av organisationen arbeta effektivare i 
verksamheterna för att därmed uppnå minst 0,5 % i effektiviseringsvinst. 
 
att ge kommunfullmäktiges revision följande specifika uppdrag: 
 

- att följa upp de uppdrag som gavs förra året för att se om 
åtgärderna haft avsedd verkan 

- att genomlysa ”projektprocessen” och komma med 
förbättringsförslag för att säkerställa en effektiv process 
 

att ge kommunstyrelsen följande specifika uppdrag:  
 

- att ta fram en ny vision för Bjuv (för att ersätta Bjuv vision 
2030) 

- att komplettera pågående ISO-arbete med ISO-27001 
(Informationssäkerhet) 

- att genomföra hyresvärdsupphandling för bibliotek med 
samlingslokal 

- att genomföra hyresvärdsupphandling för särskilt boende 
- att genomföra hyresvärdsupphandling för idrottshall 
- att fortsätta höja kvalitén i kommunen avseende service, 

tillgänglighet och bemötande 
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- att vid identifiering av tillämpningar, metoder eller 
arbetssätt i andra kommuner eller verksamheter vilka är 
bättre än befintliga så ska dessa införas 

- att fortsätta samverkan med näringslivet för att klättra i 
näringslivsranking inom företagsklimat 

- att fortsätta satsa på kommunens trygghetsinsatser med 
åtgärder som motverkar otrygghet 

- att bygga ut kommunens kameraövervakning för en ökad 
upplevd trygghet 

- att fortsätta höja kvalitén i kommunen avseende tekniska 
lösningar för att samordna förvaltningarnas digitalisering 

- att fortsätta arbeta med offentlig upphandling som 
strategiskt verktyg för inköp för förbättrad ekonomi och 
höjd kvalité 

- att tillämpa funktion för upphandling och att köpa 
rättigheter att nyttja i stället för att äga företagsidéerna  

- att verka för att tillsammans med arbetsgivare i 
kommunen möjliggöra för unga att etablera sig på 
arbetsmarknaden 

- att ta fram och besluta om en uppdaterad och relevant 
bevarandeplan för att bättre spegla dagens verklighet  

- att ta ett samlat krafttag mot oseriösa fastighetsägare  
- att etablera destination som en uttalad del av 

näringslivsutvecklingen 
- att uppdatera kommunens näringslivsprogram 
- att tillsammans med kultur- och fritidsförvaltningen införa 

en näringslivs- och turismpolicy 
 

att ge servicenämnden följande specifika uppdrag: 

- att möjliggöra platser för sommarpraktik under sommaren 
för kommunens ungdomar 

- att tillsammans med bygg- och miljönämnden ta fram ny 
process för att återanvända ramper, trapphissar etc. som 
invånare önskar återlämna 

- att fortsätta arbetet med säsongsdekoration i samtliga 
kommundelar  

- att fortsätta utveckla skötselplaner för kommunens 
gemensamma ytor och anläggningar 

- att vid beslut om nyetablering eller upprustning av parker, 
naturområde och grönytor beakta möjligheten till 
naturlekplatser för barn 

 
att ge kultur- och fritidsnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta utveckla konsthallen för att främja det 
kulturella utbudet och attrahera besökare till vår kommun 

- att tillsammans med socialnämnden och 
utbildningsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger 
till fler skolor 
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- att fortsätta erbjuda lovaktiviteter i alla kommundelar för 
att möjliggöra att så många barn och unga som möjligt 
kan ta del av aktiviteterna 

- att fortsätta utveckla satsningen på MBU- människan 
bakom uniformen  

- att etablera Skol-IF på alla grundskolor F-9 
- att tillsammans med kommunstyrelsen införa en 

näringslivs- och turismpolicy 
 

 att ge utbildningsnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta ha en riktad satsning på elevhälsan för att i 
nära samverkan med pedagogerna erbjuda det stöd och 
hjälp som behövs för att kunna slutföra grundskolan 

- att tillsammans med medarbetarna vidareutveckla 
aktiviteten Motivationslyftet 

- att tillsammans med socialnämnden och kultur- och 
fritidsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger till 
fler skolor 

- att genomföra åtgärder för att nå högre studiero genom att 
införa resursskola 

- att implementera en fritidsplan för att säkerställa en god 
kvalitet inom verksamheten på alla fritidshem 

- att erbjuda läxhjälp som en del av 
fritidshemsverksamheten 

- att i samarbete med socialnämnden se över hur 
föräldrastöd kan stärkas och knytas an till befintliga 
insatser som sker i kommunen 

- att undersöka möjligheterna till att utveckla en högre 
utbildning inom cirkulär livsmedelsproduktion 

- att etablera en ny i ur och skur- eller uteförskola i varje 
kommundel 

- att införa AI-hjälpmedel som en självklar del i skolarbetet i 
pedagogiskt syfte för att ge varje elev möjlighet att nå 
framgång i sina studier  
 

att ge socialnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta det förebyggande sociala arbetet på fältet och 
återrapportera effekterna av satsningen 

- att fortsätta det proaktiva arbetet för att motverka ofrivillig 
ensamhet och återrapportera effekterna av satsningen 

- att tillsammans med utbildningsnämnden och kultur- och 
fritidsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger till 
fler skolor 

- att införa Silviacertifiering i verksamheten senast 
halvårsskiftet 2025 

- att införa och tillämpa riktlinjer för motprestationer vid 
bidrag och försörjningsstöd 
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- att lära av de kommuner som infört aktivitetsplikt för att 
implementera en effektiv modell för att arbetslösa ska ta 
sig närmare och ut på arbetsmarknaden 

- att i samverkan med utbildningsnämnden utreda hur en 
nära och bred samverkan för att stötta barn och deras 
familjer förebyggande kan införas 

 
att ge bygg- och miljönämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att med extra tilldelade medel genomföra fortsatt utökad 
tillsyn mot skräpiga fastigheter 

- att tillsammans med servicenämnden ta fram ny process 
där tidsaspekt i relation till förändrat liv är en viktig del för 
att återta och återanvända ramper, trapphissar etc som 
invånare önskar återlämna 

- att vid bygglovsprövning införa tillämpning av 
helhetsbedömning utifrån såväl enskilda som allmänna 
intressen 

   

Beslutsunderlag kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-05-29, § 72  
 

Yrkanden 

Liselott Ljung (S), Christer Landin (S), Anders Månsson (S), Bo Blixt (S) och 
Krister Nilsson (C) yrkar bifall till Samverkan för Bjuvs förslag till budget. 

Kenneth Bolinder (SD), Kalle Holm (SD), Bengt Gottschalk (SD), Baloo 
Engström (SD), Raymond Blixt (SD), Matthias Åkesson (M) och Jörgen 
Johnsson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Liselott Ljungs 
(S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 

 

Kommunstyrelsens förlag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta: 

att anta kommunens övergripande mål 

att godkänna driftbudgetanslaget för respektive nämnd för år 2025 och plan 
för 2026 – 2027 i enlighet med föreliggande förslag 

att fastställa resultatet i 2025 års driftbudgetanslag till totalt 26 420 tkr i den 
skattefinansierade verksamheten 
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att fastställa budgeterat resultatet i den avgiftsfinansierade delen (VA-
verksamheten) till 0 tkr.  

att godkänna resultatbudget, balansbudget och finansieringsbudget för 2025 
och plan för 2026 och 2027 i enlighet med föreliggande förslag 

att godkänna investeringsbudget för år 2025 och plan för 2026 och 2027 i 
enlighet med föreliggande förslag 

att kommunstyrelsen bemyndigas omdisponera högst 2 mnkr avseende 
investeringsprojekt 

att kommunstyrelsen bemyndigas omdisponera 17,5 mnkr inom anslaget 
utrymme KS till förfogande 

att fastställa internräntan för år 2025 till 3,0 %  

att kommunstyrelsen har rätt att ta upp nya lån för 2025 med 93 000 000 kr 
(nittio tre miljoner kronor). 

att kommunstyrelsen under år 2025 har rätt att omsätta lån, d v s låna upp 
motsvarande belopp som förfaller till betalning under år 2025. 

att uppdra åt samtliga nämnder och styrelsen att med utgångspunkt i 
kommunfullmäktiges mål formulera nämndmål samt fastställa nämndens 
budget senast den 31 december 2024. 

att nämnderna ska hålla budget. Vid negativ avvikelse ska redovisningen 
kompletteras med förslag till åtgärder så att resultatet vid årets utgång 
uppvisar budget i balans   
 
att lämna i uppdrag till samtliga nämnder att kontinuerligt verka för att med 
ständiga förbättringar och översyn av organisationen arbeta effektivare i 
verksamheterna för att därmed uppnå minst 0,5 % i effektiviseringsvinst. 
 
att ge kommunfullmäktiges revision följande specifika uppdrag: 
 

- att följa upp de uppdrag som gavs förra året för att se om 
åtgärderna haft avsedd verkan 

- att genomlysa ”projektprocessen” och komma med 
förbättringsförslag för att säkerställa en effektiv process 
 

att ge kommunstyrelsen följande specifika uppdrag:  
 

- att ta fram en ny vision för Bjuv (för att ersätta Bjuv vision 
2030) 

- att komplettera pågående ISO-arbete med ISO-27001 
(Informationssäkerhet) 

- att genomföra hyresvärdsupphandling för bibliotek med 
samlingslokal 

- att genomföra hyresvärdsupphandling för särskilt boende 
- att genomföra hyresvärdsupphandling för idrottshall 
- att fortsätta höja kvalitén i kommunen avseende service, 

tillgänglighet och bemötande 
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- att vid identifiering av tillämpningar, metoder eller 
arbetssätt i andra kommuner eller verksamheter vilka är 
bättre än befintliga så ska dessa införas 

- att fortsätta samverkan med näringslivet för att klättra i 
näringslivsranking inom företagsklimat 

- att fortsätta satsa på kommunens trygghetsinsatser med 
åtgärder som motverkar otrygghet 

- att bygga ut kommunens kameraövervakning för en ökad 
upplevd trygghet 

- att fortsätta höja kvalitén i kommunen avseende tekniska 
lösningar för att samordna förvaltningarnas digitalisering 

- att fortsätta arbeta med offentlig upphandling som 
strategiskt verktyg för inköp för förbättrad ekonomi och 
höjd kvalité 

- att tillämpa funktion för upphandling och att köpa 
rättigheter att nyttja i stället för att äga företagsidéerna  

- att verka för att tillsammans med arbetsgivare i 
kommunen möjliggöra för unga att etablera sig på 
arbetsmarknaden 

- att ta fram och besluta om en uppdaterad och relevant 
bevarandeplan för att bättre spegla dagens verklighet  

- att ta ett samlat krafttag mot oseriösa fastighetsägare  
- att etablera destination som en uttalad del av 

näringslivsutvecklingen 
- att uppdatera kommunens näringslivsprogram 
- att tillsammans med kultur- och fritidsförvaltningen införa 

en näringslivs- och turismpolicy 
 

att ge servicenämnden följande specifika uppdrag: 

- att möjliggöra platser för sommarpraktik under sommaren 
för kommunens ungdomar 

- att tillsammans med bygg- och miljönämnden ta fram ny 
process för att återanvända ramper, trapphissar etc. som 
invånare önskar återlämna 

- att fortsätta arbetet med säsongsdekoration i samtliga 
kommundelar  

- att fortsätta utveckla skötselplaner för kommunens 
gemensamma ytor och anläggningar 

- att vid beslut om nyetablering eller upprustning av parker, 
naturområde och grönytor beakta möjligheten till 
naturlekplatser för barn 

 
att ge kultur- och fritidsnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta utveckla konsthallen för att främja det 
kulturella utbudet och attrahera besökare till vår kommun 

- att tillsammans med socialnämnden och 
utbildningsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger 
till fler skolor 
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- att fortsätta erbjuda lovaktiviteter i alla kommundelar för 
att möjliggöra att så många barn och unga som möjligt 
kan ta del av aktiviteterna 

- att fortsätta utveckla satsningen på MBU- människan 
bakom uniformen  

- att etablera Skol-IF på alla grundskolor F-9 
- att tillsammans med kommunstyrelsen införa en 

näringslivs- och turismpolicy 
 

 att ge utbildningsnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta ha en riktad satsning på elevhälsan för att i 
nära samverkan med pedagogerna erbjuda det stöd och 
hjälp som behövs för att kunna slutföra grundskolan 

- att tillsammans med medarbetarna vidareutveckla 
aktiviteten Motivationslyftet 

- att tillsammans med socialnämnden och kultur- och 
fritidsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger till 
fler skolor 

- att genomföra åtgärder för att nå högre studiero genom att 
införa resursskola 

- att implementera en fritidsplan för att säkerställa en god 
kvalitet inom verksamheten på alla fritidshem 

- att erbjuda läxhjälp som en del av 
fritidshemsverksamheten 

- att i samarbete med socialnämnden se över hur 
föräldrastöd kan stärkas och knytas an till befintliga 
insatser som sker i kommunen 

- att undersöka möjligheterna till att utveckla en högre 
utbildning inom cirkulär livsmedelsproduktion 

- att etablera en ny i ur och skur- eller uteförskola i varje 
kommundel 

- att införa AI-hjälpmedel som en självklar del i skolarbetet i 
pedagogiskt syfte för att ge varje elev möjlighet att nå 
framgång i sina studier  
 

att ge socialnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta det förebyggande sociala arbetet på fältet och 
återrapportera effekterna av satsningen 

- att fortsätta det proaktiva arbetet för att motverka ofrivillig 
ensamhet och återrapportera effekterna av satsningen 

- att tillsammans med utbildningsnämnden och kultur- och 
fritidsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger till 
fler skolor 

- att införa Silviacertifiering i verksamheten senast 
halvårsskiftet 2025 

- att införa och tillämpa riktlinjer för motprestationer vid 
bidrag och försörjningsstöd 
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- att lära av de kommuner som infört aktivitetsplikt för att 
implementera en effektiv modell för att arbetslösa ska ta 
sig närmare och ut på arbetsmarknaden 

- att i samverkan med utbildningsnämnden utreda hur en 
nära och bred samverkan för att stötta barn och deras 
familjer förebyggande kan införas 

 
att ge bygg- och miljönämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att med extra tilldelade medel genomföra fortsatt utökad 
tillsyn mot skräpiga fastigheter 

- att tillsammans med servicenämnden ta fram ny process 
där tidsaspekt i relation till förändrat liv är en viktig del för 
att återta och återanvända ramper, trapphissar etc som 
invånare önskar återlämna 

- att vid bygglovsprövning införa tillämpning av 
helhetsbedömning utifrån såväl enskilda som allmänna 
intressen 

   

Reservation 

Liselott Ljung (S), Christer Landin (S), Anders Månsson (S), Bo Blixt (S) och 
Krister Nilsson (C) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

   

Beslutsunderlag kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen, 2024-06-05, § 76  

Yrkanden 

Matthias Åkesson (M), Mikael Henrysson (SD), Baloo Engström (SD), Kalle 
Holm (SD), Raymond Blixt (SD), Linda Farrelly (M), Jörgen Johnsson (M), 
Andrej Schönbäck (M), Kenneth Bolinder (SD) och Ann-Charlotte Hammar 
Johnsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ulrika Thulin (S), Jonas Lindqvist (KD), Viktoria Sjöstrand (V), Krister 
Nilsson (C), Anders Månsson (S), Liselott Ljung (S) och Anders Ljung (S) 
yrkar bifall till Samverkan för Bjuvs förslag till budget. 
 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och 
bifallsyrkanden till Samverkan för Bjuvs förslag till budget och finner att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

 

Votering 

Votering begärs och ska genomföras. 
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JA = kommunstyrelsens förslag 

NEJ = Samverkan för Bjuvs förslag till budget 

 

Omröstningsresultat 

Omröstningen gav följande resultat vilket framgår av voteringslistan:  
./.      18 JA-röster och 13 NEJ-röster  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar: 

att anta kommunens övergripande mål 

att godkänna driftbudgetanslaget för respektive nämnd för år 2025 och plan 
för 2026 – 2027 i enlighet med föreliggande förslag 

att fastställa resultatet i 2025 års driftbudgetanslag till totalt 26 420 tkr i den 
skattefinansierade verksamheten 

att fastställa budgeterat resultatet i den avgiftsfinansierade delen (VA-
verksamheten) till 0 tkr.  

att godkänna resultatbudget, balansbudget och finansieringsbudget för 2025 
och plan för 2026 och 2027 i enlighet med föreliggande förslag 

att godkänna investeringsbudget för år 2025 och plan för 2026 och 2027 i 
enlighet med föreliggande förslag 

att kommunstyrelsen bemyndigas omdisponera högst 2 mnkr avseende 
investeringsprojekt 

att kommunstyrelsen bemyndigas omdisponera 17,5 mnkr inom anslaget 
utrymme KS till förfogande 

att fastställa internräntan för år 2025 till 3,0 %  

att kommunstyrelsen har rätt att ta upp nya lån för 2025 med 93 000 000 kr 
(nittio tre miljoner kronor). 

att kommunstyrelsen under år 2025 har rätt att omsätta lån, d v s låna upp 
motsvarande belopp som förfaller till betalning under år 2025. 

att uppdra åt samtliga nämnder och styrelsen att med utgångspunkt i 
kommunfullmäktiges mål formulera nämndmål samt fastställa nämndens 
budget senast den 31 december 2024. 

att nämnderna ska hålla budget. Vid negativ avvikelse ska redovisningen 
kompletteras med förslag till åtgärder så att resultatet vid årets utgång 
uppvisar budget i balans   
 
att lämna i uppdrag till samtliga nämnder att kontinuerligt verka för att med 
ständiga förbättringar och översyn av organisationen arbeta effektivare i 
verksamheterna för att därmed uppnå minst 0,5 % i effektiviseringsvinst. 
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att ge kommunfullmäktiges revision följande specifika uppdrag: 
 

- att följa upp de uppdrag som gavs förra året för att se om 
åtgärderna haft avsedd verkan 

- att genomlysa ”projektprocessen” och komma med 
förbättringsförslag för att säkerställa en effektiv process 
 

att ge kommunstyrelsen följande specifika uppdrag:  
 

- att ta fram en ny vision för Bjuv (för att ersätta Bjuv vision 
2030) 

- att komplettera pågående ISO-arbete med ISO-27001 
(Informationssäkerhet) 

- att genomföra hyresvärdsupphandling för bibliotek med 
samlingslokal 

- att genomföra hyresvärdsupphandling för särskilt boende 
- att genomföra hyresvärdsupphandling för idrottshall 
- att fortsätta höja kvalitén i kommunen avseende service, 

tillgänglighet och bemötande 
- att vid identifiering av tillämpningar, metoder eller 

arbetssätt i andra kommuner eller verksamheter vilka är 
bättre än befintliga så ska dessa införas 

- att fortsätta samverkan med näringslivet för att klättra i 
näringslivsranking inom företagsklimat 

- att fortsätta satsa på kommunens trygghetsinsatser med 
åtgärder som motverkar otrygghet 

- att bygga ut kommunens kameraövervakning för en ökad 
upplevd trygghet 

- att fortsätta höja kvalitén i kommunen avseende tekniska 
lösningar för att samordna förvaltningarnas digitalisering 

- att fortsätta arbeta med offentlig upphandling som 
strategiskt verktyg för inköp för förbättrad ekonomi och 
höjd kvalité 

- att tillämpa funktion för upphandling och att köpa 
rättigheter att nyttja i stället för att äga företagsidéerna  

- att verka för att tillsammans med arbetsgivare i 
kommunen möjliggöra för unga att etablera sig på 
arbetsmarknaden 

- att ta fram och besluta om en uppdaterad och relevant 
bevarandeplan för att bättre spegla dagens verklighet  

- att ta ett samlat krafttag mot oseriösa fastighetsägare  
- att etablera destination som en uttalad del av 

näringslivsutvecklingen 
- att uppdatera kommunens näringslivsprogram 
- att tillsammans med kultur- och fritidsförvaltningen införa 

en näringslivs- och turismpolicy 
 

att ge servicenämnden följande specifika uppdrag: 
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- att möjliggöra platser för sommarpraktik under sommaren 
för kommunens ungdomar 

- att tillsammans med bygg- och miljönämnden ta fram ny 
process för att återanvända ramper, trapphissar etc. som 
invånare önskar återlämna 

- att fortsätta arbetet med säsongsdekoration i samtliga 
kommundelar  

- att fortsätta utveckla skötselplaner för kommunens 
gemensamma ytor och anläggningar 

- att vid beslut om nyetablering eller upprustning av parker, 
naturområde och grönytor beakta möjligheten till 
naturlekplatser för barn 

 
att ge kultur- och fritidsnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta utveckla konsthallen för att främja det 
kulturella utbudet och attrahera besökare till vår kommun 

- att tillsammans med socialnämnden och 
utbildningsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger 
till fler skolor 

- att fortsätta erbjuda lovaktiviteter i alla kommundelar för 
att möjliggöra att så många barn och unga som möjligt 
kan ta del av aktiviteterna 

- att fortsätta utveckla satsningen på MBU- människan 
bakom uniformen  

- att etablera Skol-IF på alla grundskolor F-9 
- att tillsammans med kommunstyrelsen införa en 

näringslivs- och turismpolicy 
 

 att ge utbildningsnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta ha en riktad satsning på elevhälsan för att i 
nära samverkan med pedagogerna erbjuda det stöd och 
hjälp som behövs för att kunna slutföra grundskolan 

- att tillsammans med medarbetarna vidareutveckla 
aktiviteten Motivationslyftet 

- att tillsammans med socialnämnden och kultur- och 
fritidsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger till 
fler skolor 

- att genomföra åtgärder för att nå högre studiero genom att 
införa resursskola 

- att implementera en fritidsplan för att säkerställa en god 
kvalitet inom verksamheten på alla fritidshem 

- att erbjuda läxhjälp som en del av 
fritidshemsverksamheten 

- att i samarbete med socialnämnden se över hur 
föräldrastöd kan stärkas och knytas an till befintliga 
insatser som sker i kommunen 
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- att undersöka möjligheterna till att utveckla en högre 
utbildning inom cirkulär livsmedelsproduktion 

- att etablera en ny i ur och skur- eller uteförskola i varje 
kommundel 

- att införa AI-hjälpmedel som en självklar del i skolarbetet i 
pedagogiskt syfte för att ge varje elev möjlighet att nå 
framgång i sina studier  
 

att ge socialnämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att fortsätta det förebyggande sociala arbetet på fältet och 
återrapportera effekterna av satsningen 

- att fortsätta det proaktiva arbetet för att motverka ofrivillig 
ensamhet och återrapportera effekterna av satsningen 

- att tillsammans med utbildningsnämnden och kultur- och 
fritidsnämnden utöka satsningen Aktivitet förebygger till 
fler skolor 

- att införa Silviacertifiering i verksamheten senast 
halvårsskiftet 2025 

- att införa och tillämpa riktlinjer för motprestationer vid 
bidrag och försörjningsstöd 

- att lära av de kommuner som infört aktivitetsplikt för att 
implementera en effektiv modell för att arbetslösa ska ta 
sig närmare och ut på arbetsmarknaden 

- att i samverkan med utbildningsnämnden utreda hur en 
nära och bred samverkan för att stötta barn och deras 
familjer förebyggande kan införas 

 
att ge bygg- och miljönämnden följande specifika uppdrag: 
 

- att med extra tilldelade medel genomföra fortsatt utökad 
tillsyn mot skräpiga fastigheter 

- att tillsammans med servicenämnden ta fram ny process 
där tidsaspekt i relation till förändrat liv är en viktig del för 
att återta och återanvända ramper, trapphissar etc som 
invånare önskar återlämna 

- att vid bygglovsprövning införa tillämpning av 
helhetsbedömning utifrån såväl enskilda som allmänna 
intressen 

   

Reservation 

Ulrika Thulin (S), Liselott Ljung S), Patrik Söderberg (S), Anders Månsson 
(S), Kai Christiansen (S), Madeleine Landin (S), Christer Landin (S), Terhi 
Laine (S), Viktoria Sjöstrand (V), Krister Nilsson (C), Anders Ljung (S), 
Jonas Lindqvist (KD) och Inga Bakken (S) reserverade sig till förmån för 
eget yrkande. 
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Beslutet skickas till: 
Ekonomiavdelningen 
Samtliga nämnder 
Diariet 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

32 (59) 

Sammanträdesdatum 

2024-06-17 
 

 

  
 

 

Justerarnas signaturer   Protokollsutdraget bestyrks 

 

§ 76 Dnr 2024-00246 

Förslag till omprioritering och ändring av 
investeringsbudget 2024 

Sammanfattning 

Efter att ett antal månader har gått av budgetåret 2024 har ett antal 
befintliga investeringsprojekt som påbörjats fått nya ekonomiska behov 
samt att ett antal nya åtgärder och behov har tillkommit. Samtidigt står det 
klart att ett par projekt inte kommer genomföras eller har fått minskade 
ekonomiska behov och att beslutade medel därmed inte kommer nyttjas 
under året. Förvaltningen föreslår därför att medel om 20 274 tkr beslutas 
att omfördelas enligt upprättat förslag. 

   
 

Beslutsunderlag kommunstyrelsens arbetsutskott 

Tjänsteskrivelse, Niklas Ögren, 2024-05-2 
Bilaga till Förslag till omprioritering och ändring av investeringsbudget 2024, 
daterad 2024-05-19 
  

Ärendet 

Ett antal beviljade och pågående investeringsprojekt har fått förändrade och 
nya behov under 2024. Till dessa projekt hör ”Proj140 - Billesholm station 
västra sidan”, ”Proj 236 - Rondell Norra Storgatan/Norra vägen”, ” 807 - 
Billesholm stationsområde”, ”Proj 132 - Lokalförändringar kommunhuset”, 
”Proj 816 Folketshusparken”, ”821 - Utvecklingsplan Sånnadamm”. 
 
Utöver dessa befintliga projekt har ett antal nya behov uppstått. I linje med 
Lokalförsörjningsplanen genomförs en utredning av friluftsbadet som har 
utrednings- och investeringsbehov samt en utvecklingsplan för 
Varagårdsskolan som har stora utrednings – och projekteringsbehov. I 
Budget 25 föreslås även åtgärder för omgestaltning för Norra storgatan 
vilket bör startas skyndsamt för att anknyta till den cirkulationsplats som är 
planerad. Åtgärder föreslås även för omgestaltning och åtgärder på 
Östergatan och Vallgatan till B25, även dessa bör påbörjas under hösten 
2024 för att samordnas med utvecklingen av Selleberga och 
Varagårdskolan. Det sista nya behovet handlar om att snarast tillföra medel 
för att sätta upp hjärtstartare på kommunens idrottshallar och idrottsplatser. 
Projekt med kommentarer och ekonomiska behov redovisas i bilagd 
förteckning. 
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Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 

föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att: 

- Godkänna bifogat förslag av omprioritering och ändring av 
investeringsbudget 2024 om sammanlagt 20 274 tkr. 

   

Yrkanden 

Maria Berglund (KD) och Liselott Ljung (S) yrkar att ”projekt 236 - Rondell 
Norra Storgatan/Norra vägen” strykes. 

Kenneth Bolinder (SD), Matthias Åkesson (M) och Jörgen Johnsson (M) 
yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Maria 
Berglunds (KD) yrkande och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsens 
förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 

kommunfullmäktige besluta att: 

- Godkänna bifogat förslag av omprioritering och ändring av 
investeringsbudget 2024 om sammanlagt 20 274 tkr. 

   
   

Beslutsunderlag kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-05-29, 73 
 

Yrkanden 

Liselott Ljung (S) yrkar att ”projekt 236 - Rondell Norra Storgatan/Norra 
vägen” strykes. 

Christer Landin (S), Anders Månsson (S), Bo Blixt (S) och Krister Nilsson 
(C) yrkar bifall till Liselott Ljungs (S) yrkande. 

Kenneth Bolinder (SD), Kalle Holm (SD), Bengt Gottschalk (SD), Baloo 
Engström (SD), Raymond Blixt (SD), Matthias Åkesson (M) och Jörgen 
Johnsson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Liselott Ljungs 
(S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

- Godkänna bifogat förslag av omprioritering och ändring av 
investeringsbudget 2024 om sammanlagt 20 274 tkr. 

   
 

Reservation 

Liselott Ljung (S, Christer Landin (S), Anders Månsson (S), Bo Blixt (S) och 
Krister Nilsson (C) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

   

Beslutsunderlag kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen, 2024-06-05, § 77 

Yrkanden 

Mikael Henrysson (SD), Matthias Åkesson (M), Benny Trollehjelm (SD), 
Lisbeth Madsen (SD) och Andrej Schönbäck (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Liselott Ljung (S) yrkar att ”projekt 236 - Rondell Norra Storgatan/Norra 
vägen” strykes. 

Krister Nilsson (C) och Viktoria Sjöstrand (V) yrkar bifall till Liselott Ljungs 
(S) yrkande. 
 

Propositionsordningar 

Ordförande ställer proposition på om ”projekt 236 - Rondell Norra 
Storgatan/Norra vägen” ska strykas eller vara kvar, och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att ”projekt 236 - Rondell Norra 
Storgatan/Norra vägen” ska vara kvar. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

- Godkänna bifogat förslag av omprioritering och ändring av 
investeringsbudget 2024 om sammanlagt 20 274 tkr. 
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Beslutet skickas till: 
Ekonomiavdelningen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
Servicenämnden 
Diariet 
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§ 77 Dnr 2024-00237 

Årsredovisning för Söderåsens samordningsförbund 
2023 

Sammanfattning 

Årsredovisning för Söderåsens samordningsförbund inklusive 
revisionsberättelse och granskningsrapport avseende verksamhetsåret 
2023 har inkommit till Bjuvs kommun.  

  

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsens 
förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna Årsredovisning 2023 Söderåsens samordningsförbund samt i 
enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja ansvarsfrihet för 
förbundsstyrelsen och dess ledamöter för räkenskapsåret 2023. 
   
   

Beslutsunderlag kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-05-29, § 75 
 

Yrkanden 

Raymond Blixt (SD) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
 
att godkänna Årsredovisning 2023 Söderåsens samordningsförbund samt i 
enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja ansvarsfrihet för 
förbundsstyrelsen och dess ledamöter för räkenskapsåret 2023. 
   

   

Beslutsunderlag kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen, 2024-06-05, § 79 
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Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 
 
att godkänna Årsredovisning 2023 Söderåsens samordningsförbund samt i 
enlighet med revisorernas tillstyrkan bevilja ansvarsfrihet för 
förbundsstyrelsen och dess ledamöter för räkenskapsåret 2023. 
   

 

 

Beslutet skickas till: 
Söderåsens samordningsförbund 
Diariet 
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§ 78 Dnr 2023-00174 

Minoritetsåterremiss av försäljning av lunch till 
allmänheten på kommunens särskilda boenden, 
Varagården i Bjuv och Solhemmet i Ekeby 

Sammanfattning 

Bjuvs kommun bedriver idag genom serviceförvaltningen försäljning av 
lunch till allmänheten på kommunens särskilda boenden, Varagården i Bjuv 
och Solhemmet i Ekeby. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning har gått igenom tidigare beslut avseende pris 
för externa lunchgäster, kosturredningen avseende kommunens 
kostverksamhet samt gjort en rättslig bedömning av hur verksamheten som 
avser försäljning av lunch till externa gäster förhåller sig till lagstiftningen 
och instämmer i kostutredningens rekommendation om att den bör 
avvecklas.  

Kommunstyrelsens förvaltning anser därför att servicenämnden, som är 
ansvarig för måltidsverksamheten, bör få i uppdrag att utreda och komma 
med förslag på hur måltider för anhöriga i kommunala verksamheter ska 
regleras som också innehåller förslag på taxa för dessa måltider. 

Minoritetsåterremiss 

I kommunfullmäktige 2024-04-29 var ärendet om försäljning av lunch till 
allmänheten på kommunens särskilda boenden, Varagården i Bjuv och 
Solhemmet i Ekeby uppe för beslut. Ärendet blev minoritetsåterremitterat. 
Det som i yrkandet önskades besvaras är följande: 

• Att redovisa genomsnittligt självkostnadspris för en lunch med 
respektive utan dessert på Varagården och Solhemmet, och 

• Att se över prissättningen och ta fram förslag på en nivå till 
självkostnadspris för de som är 65+ och en nivå för att komma ifrån 
förmånsbeskattning för de anställda, och  

• Att efter framtagandet av förslag på nya prisnivåer skicka förslagen 
på remiss till KPR, KHR och de fackliga organisationerna, och  

• Att ta fram och redovisa kostnader för vad en tjänst som dietist 
skulle kosta kommunen, och  

• Att utreda och ta fram förslag för att återinföra möjligheten med 
hemleverans av kyld mat, och  

• Att ta fram och redovisa kostnaderna för kommunens inköp av 
näringsdrycker de senaste tre åren, och  

• Att redovisa vilka paragrafer i Kommunallagen och Konkurrenslagen 
majoriteten hänvisar till i sitt förslag, och  
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• Att redovisa samtliga konsultkostnader knutna till detta ärende, samt 

• Att ta fram en utredning/risk- och konsekvensanalys som belyser 
ökad risk för ensamhet, risk för näringsbrist och eventuella 
följdsjukdomar, samt kostnad för eventuella ökade insatser ifrån 
omsorgen i förhållande till kostnaderna för lunchserveringen för 65+ 
idag. 

     

 

Beslutsunderlag kommunstyrelsens arbetsutskott 

Tjänsteskrivelse, Agneta Fristedt, 2024-05-21 
Kommunfullmäktige, 2024-04-29, § 48  
Kommunfullmäktige, 2019-10-31, § 128 
Tekniska nämnden, 2023-03-28, § 33 (med bilaga) 
Rapport, Kostverksamhet, Bjuvs kommun, 2023-09-28  

  

Ärendet 

Bjuvs kommun bedriver idag genom serviceförvaltningen försäljning av 
lunch till allmänheten på kommunens särskilda boenden, Varagården i Bjuv 
och Solhemmet i Ekeby.  

Kommunstyrelsens förvaltning har utrett ärendet och gått igenom såväl 
tidigare beslutsunderlag och beslut som den rapport om kostverksamheten 
som är genomförda. Dessutom har kommunstyrelsens förvaltning gjort en 
rättslig genomlysning av hur verksamhet som avser försäljning av lunch till 
externa gäster förhåller sig till lagstiftningen med anledning av det förslag 
om prishöjning för externa lunchgäster på Solhemmet och Varagården som 
beslutats om i tekniska nämnden den 2023-03-25, § 33. 

Det regelverk som styr vad en kommun ska och får bedriva finns i 
kommunallagen. Av 2 kap. 1 § framgår att kommuner själva får ha hand om 
angelägenheter av allmänt intresse som har anknytning till kommunens 
område eller deras medlemmar. Dessa angelägenheter är dock begränsade 
av de uppgifter som andra ska ha hand om. Detta framgår i 2 kap. 2 § som 
fastslår att kommuner inte får ha hand om sådana angelägenheter som 
staten, en annan kommun, en annan region eller någon annan ska ha hand 
om. 

Kommuner får driva näringsverksamhet, om den drivs utan vinstsyfte och 
syftar till att tillhandahålla allmännyttiga anläggningar eller tjänster åt 
medlemmarna enligt 2 kap. 7 §. De avgifter som en kommun får ta ut ska 
motsvara självkostnaden, det vill säga kommunen får inte ta ut högre 
avgifter än som motsvarar kostnaderna för de tjänster eller nyttigheter som 
de tillhandahåller. 

Den typ av näringsverksamhet som kommuner får ägna sig åt är alltså den 
som brukar benämnas ”sedvanlig kommunal affärsverksamhet såsom 
renhållningsverk, VA-verk och liknande verksamheter. Kommunernas 
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möjligheter att i övrigt agera på den öppna och konkurrensutsatta 
marknaden är ytterst begränsade. Vilket bland annat beror på att 
kommunen ska bedriva näringsverksamhet utan vinstsyfte och bara om det 
inte är någon annan som tar hand om den typen av verksamhet. I 
konkurrenslagen finns ytterligare bestämmelser som syftar till att motverka 
och undanröja hinder för en effektiv konkurrens på marknaden för varor och 
tjänster, som kommunen måste förhålla sig till.  

Enligt 3 kapitlet 27 § konkurrenslagen kan en kommun förbjudas att tillämpa 
ett visst förfarande inom ramen för en säljverksamhet om den snedvrider 
förutsättningarna för konkurrens på marknaden eller hämmar förekomsten 
eller utvecklingen av en sådan konkurrens. Exempel på förfaranden som 
kan förbjudas är att sätta för låga priser, det vill säga underprissättning. 

Kommunstyrelsens förvaltning har gjort bedömningen att nuvarande 
förfarande med försäljning av lunch till externa lunchgäster till ett lågt pris 
utgör ett förfarande i strid mot såväl kommunallagen som konkurrenslagen.  

Även för det fall att lunchpriserna skulle höjas och motsvara 
marknadsmässiga priser är försäljning av lunch till allmänheten inte ett 
kommunalt uppdrag och skulle därmed fortfarande strida mot 
kommunallagens 2 kap. 1 och 2 §§. 

Priset på lunchen är alltså inte den avgörande faktorn. Den centrala frågan 
är istället om lunchförsäljning till allmänheten är förenligt med det 
kommunala uppdraget.  

Övriga frågor i återremissen om ta fram och redovisa kostnader för vad en 
tjänst som dietist skulle kosta kommunen, och att återinföra möjligheten 
med hemleverans av kyld mat, och att ta fram och redovisa kostnaderna för 
kommunens inköp av näringsdrycker de senaste tre åren samt att ta fram 
en utredning/risk- och konsekvensanalys som belyser ökad risk för 
ensamhet, risk för näringsbrist och eventuella följdsjukdomar, samt kostnad 
för eventuella ökade insatser ifrån omsorgen i förhållande till kostnaderna 
för lunchserveringen för 65+ idag kan inte utredas utifrån detta ärende som 
behandlar försäljning av lunch till externa gäster på Varagården i Bjuv och 
Solhemmet i Ekeby. 

Kommunen anlitade en konsult som utredde hela kostverksamheten som 
resulterade i en rapport 23-09-28. I den rapporten kommenteras 
lunchförsäljning till allmänheten, då den ingår i kostverksamheten. Det finns 
ingen särskild konsultkostnad som är knuten till det ärende som nu 
behandlas. 

 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 
föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige besluta att: 

- med hänvisning till såväl kommunallagen som till konkurrenslagen 
avvisa det förslag om prishöjning för externa lunchgäster på 
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Solhemmet och Varagården som beslutats om i tekniska nämnden 
den 2023-03-25, § 33, 

- upphöra med försäljning av lunch till externa lunchgäster på 
Solhemmet i Bjuv och Varagården från och med 2024-07-01, 

- prissättningen för lunch för externa gäster på kommunens särskilda 
boenden, antagen av kommunfullmäktige den 31 oktober 2019, 
upphävs, 

- ge servicenämnden i uppdrag att ta fram ett förslag som möjliggör 
måltider för anhöriga i anslutning till besök på särskilda boenden, 
för- och grundskolor eller andra kommunala verksamheter där 
måltider serveras med förslag på taxa för dessa måltider som 
förhåller sig till konkurrenslagens regelverk. 

 

Yrkanden 

Maria Berglund (KD) och Liselott Ljung (S) yrkar avslag på ärendet. 

Kenneth Bolinder (SD), Matthias Åkesson (M) och Jörgen Johnsson (M) 
yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Maria 
Berglunds (KD) yrkande och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsens 
förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige besluta att: 

- med hänvisning till såväl kommunallagen som till konkurrenslagen 
avvisa det förslag om prishöjning för externa lunchgäster på 
Solhemmet och Varagården som beslutats om i tekniska nämnden 
den 2023-03-25, § 33, 

- upphöra med försäljning av lunch till externa lunchgäster på 
Solhemmet i Bjuv och Varagården från och med 2024-07-01, 

- prissättningen för lunch för externa gäster på kommunens särskilda 
boenden, antagen av kommunfullmäktige den 31 oktober 2019, 
upphävs, 

- ge servicenämnden i uppdrag att ta fram ett förslag som möjliggör 
måltider för anhöriga i anslutning till besök på särskilda boenden, 
för- och grundskolor eller andra kommunala verksamheter där 
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måltider serveras med förslag på taxa för dessa måltider som 
förhåller sig till konkurrenslagens regelverk. 

   

Reservation 

Maria Berglund (KD) reserverar sig skriftligen till förmån för eget yrkande. 

 

Beslutsunderlag kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-05-29, § 80 

 

Yrkanden 

Liselott Ljung (S) yrkar avslag på ärendet. 

Christer Landin (S), Anders Månsson (S), Bo Blixt (S) och Krister Nilsson 
(C) yrkar bifall till Liselott Ljungs (S) yrkande. 

Kenneth Bolinder (SD), Kalle Holm (SD), Bengt Gottschalk (SD), Baloo 
Engström (SD), Raymond Blixt (SD), Matthias Åkesson (M) och Jörgen 
Johnsson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Liselott Ljungs 
(S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

- med hänvisning till såväl kommunallagen som till konkurrenslagen 
avvisa det förslag om prishöjning för externa lunchgäster på 
Solhemmet och Varagården som beslutats om i tekniska nämnden 
den 2023-03-25, § 33, 

- upphöra med försäljning av lunch till externa lunchgäster på 
Solhemmet i Bjuv och Varagården från och med 2024-07-01, 

- prissättningen för lunch för externa gäster på kommunens särskilda 
boenden, antagen av kommunfullmäktige den 31 oktober 2019, 
upphävs, 

- ge servicenämnden i uppdrag att ta fram ett förslag som möjliggör 
måltider för anhöriga i anslutning till besök på särskilda boenden, 
för- och grundskolor eller andra kommunala verksamheter där 
måltider serveras med förslag på taxa för dessa måltider som 
förhåller sig till konkurrenslagens regelverk. 
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Reservation 

Christer Landin (S), Anders Månsson (S), Bo Blixt (S) och Krister Nilsson 
(C) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

Liselott Ljung (S) reserverar sig skriftligen till förmån för eget yrkande. 

   

Beslutsunderlag kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen, 2024-06-05, § 83 

 

Jäv 

Pia Trollehjelm (SD) och Benny Trollehjelm (SD) anmäler jäv och deltar inte 
i ärendet. 
 

Redaktionell ändring 

Andra satsen i förslag till beslut upphöra med försäljning av lunch till externa 
lunchgäster på Solhemmet i Bjuv och Varagården från och med 2024-07-
01, ändras till  

upphöra med försäljning av lunch till externa lunchgäster på Solhemmet i 
Ekeby och Varagården i Bjuv från och med 2024-07-01, 

 

Yrkande 

Mikael Henrysson (SD), Matthias Åkesson (M) och Kenneth Bolinder (SD) 
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Ulrika Thulin (S) yrkar avslag på ärendet. 

Anders Månsson (S), Krister Nilsson (S), Viktoria Sjöstrand (V), Jonas 
Lindqvist (KD) och Liselott Ljung (S) yrkar bifall till Ulrika Thulins (S) 
yrkande. 

Krister Nilsson (C) yrkar följande:  
-att personer som är bosatta i Bjuvs kommun och är 65 år eller äldre skall få 
äta lunch i matsalen på kommunens särskilda boende till ett pris som är 
minst självkostnadspris. 

-att anhöriga som är på besök på förskola, skola eller särskilt boende skall 
få äta lunch till samma pris. 

Viktoria Sjöstrand (V), Jonas Lidqvist (KD) och Ulrika Thulin (S) yrkar bifall 
till Krister Nilssons (C) yrkande. 

Mikael Henrysson (SD) yrkar avslag till Krister Nilssons (C) yrkande. 
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Ajournering 

Sammanträdet ajourneras 21.10 – 21.20. 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på om Krister Nilssons (C) yrkande och 
Mikael Henryssons (SD) avslagsyrkande och finner att kommunfullmäktige 
beslutar att avslå yrkandet. 

 

Votering 

Votering begärs och ska genomföras. 

JA = Mikael Henryssons (SD) avslagsyrkande 

NEJ = Krister Nilssons (C) yrkande 

 

Omröstningsresultat 

Omröstningen gav följande resultat vilket framgår av voteringslistan:  
./.      18 JA-röster och 13 NEJ-röster  

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och Ulrika 
Thulins (S) avslagsyrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. 

 

Votering 

Votering begärs och ska genomföras. 

JA = kommunstyrelsens förslag 

NEJ = Ulrika Thulins (S) avslagsyrkande 

 

Omröstningsresultat 

Omröstningen gav följande resultat vilket framgår av voteringslistan:  
./.      18 JA-röster och 13 NEJ-röster  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 
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- med hänvisning till såväl kommunallagen som till konkurrenslagen 
avvisa det förslag om prishöjning för externa lunchgäster på 
Solhemmet och Varagården som beslutats om i tekniska nämnden 
den 2023-03-25, § 33, 

- upphöra med försäljning av lunch till externa lunchgäster på 
Solhemmet i Ekeby och Varagården i Bjuv från och med 2024-07-
01, 

- prissättningen för lunch för externa gäster på kommunens särskilda 
boenden, antagen av kommunfullmäktige den 31 oktober 2019, 
upphävs, 

- ge servicenämnden i uppdrag att ta fram ett förslag som möjliggör 
måltider för anhöriga i anslutning till besök på särskilda boenden, 
för- och grundskolor eller andra kommunala verksamheter där 
måltider serveras med förslag på taxa för dessa måltider som 
förhåller sig till konkurrenslagens regelverk. 

   
   

Reservation 

Anders Månsson (S), Viktoria Sjöstrand (V), Kai Christiansen (S), Liselott 
Ljung (S), Terhi Laine (S), Patrik Söderberg (S), Madeleine Landin (S), 
Christer Landin (S), Anders Ljung (S) och Inga Bakken (S) reserverar sig till 
förmån för eget yrkande. 

Ulrika Thulin (S) och Krister Nilsson (C) reserverar sig skriftligen till förmån 
för eget yrkande. 

 

 

Beslutet skickas till: 
Servicenämnden 
Socialnämnden 
Ekonomiavdelningen 
Diariet 
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§ 79 Dnr 2024-00238 

Revidering av Arbetsordning för kommunfullmäktige i 
Bjuvs kommun 2023-2026 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens förvaltning har på uppdrag av kommunfullmäktiges 
presidium tagit fram en revidering av kommunfullmäktiges arbetsordning. 

Revideringen gäller § 34 Frågor, andra stycket: 

Den ska ges in till kommunstyrelsens kansli tre fem arbetsdagar före det 
sammanträde vid vilket ledamoten avser att ställa den. 

 

Beslutsunderlag kommunstyrelsens arbetsutskott 

Tjänsteskrivelse, Susan Elmlund, 2024-05-21  
Arbetsordning för kommunfullmäktige i Bjuvs kommun 2023-2026, reviderad 
2024-05-21 

 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår kommunstyrelsens arbetsutskott 
föreslå kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige att besluta anta 
Arbetsordning för kommunfullmäktige i Bjuvs kommun 2023-2026 reviderad 
2024-05-21.   

 

Yrkanden 

Maria Berglund (KD) och Liselott Ljung (S) yrkar avslag på ärendet. 

 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på förvaltningens förslag och Maria 
Berglunds (KD) yrkande och finner att arbetsutskottet beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsens 
förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att besluta anta Arbetsordning för kommunfullmäktige i 
Bjuvs kommun 2023-2026 reviderad 2024-05-21.   
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Beslutsunderlag kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-05-29, § 81 
 

Yrkanden 

Liselott Ljung (S) yrkar avslag på ärendet. 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på arbetsutskottets förslag och Liselott Ljungs 
(S) yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta anta 
Arbetsordning för kommunfullmäktige i Bjuvs kommun 2023-2026 reviderad 
2024-05-21.   
 

Yrkanden 

Mikael Henrysson (SD) och Matthias Åkesson (M) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Christer Landin (S), Krister Nilsson (C) och Viktoria Sjöstrand (V) yrkar 
avslag på ärendet. 

Propositionsordning 

Ordförande ställer proposition på kommunstyrelsens förslag och 
avslagsyrkandet och finner att kommunfullmäktige beslutar enligt 
kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar anta Arbetsordning för kommunfullmäktige i 
Bjuvs kommun 2023-2026 reviderad 2024-05-21.   
 

Reservation 

Ulrika Thulin (S) reserverar sig till förmån för eget yrkande. 

 

 

Beslutet skickas till: 
Kommunfullmäktige 
Kommunsekreterare 
Diariet 
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§ 80 Dnr 2024-00241 

Revidering av lokala föreskrifter för miljöfarlig 
verksamhet och hälsoskydd för Bjuvs kommun  

Sammanfattning 

Bjuvs kommuns lokala föreskrifter om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd 
behöver revideras och anpassas till EU:s avfallsdirektiv som började gälla i 
medlemsländerna från januari 2024.  

Förändringen som föreslås är en ändring av eldning 9 § om när och hur 
eldning av trädgårdsavfall får ske, samt avseende möjligheten att ansökan 
om dispens för traditionella bål som exempelvis valborgsmässobål som 
arrangeras för allmänheten.  

Det är angeläget att uppdatera texten så att den överensstämmer med 
gällande lagstiftning.   

   
 

Ärendet 

En kommun har enligt 9 kap. miljöbalken och förordning (1998:899) om 
miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd (FMH), möjlighet att införa lokala 
föreskrifter till skydd för människors hälsa och miljön. Föreskrifterna kan 
reglera exempelvis tomgångskörning med motordrivna fordon, djurhållning, 
spridning av gödsel och eldning. De lokala föreskrifterna antas av 
kommunfullmäktige i Bjuvs kommun. Bjuvs kommun har sedan länge haft 
lokala föreskrifter inom de slag som nämns som exempel.  Av 1 § i bygg- 
och miljönämndens reglemente framgår att det ankommer på nämnden att 
fullgöra uppgifter inom miljö- och hälsoskyddsområdet. Genom detta ansvar 
kan bygg- och miljönämnden föreslå nya lokala föreskrifter eller ändringar i 
dessa.  

De förändringar som nu föreslås är en ändring av Eldning i 9 §. Enligt EU:s 
avfallsdirektiv (2008/98/EG) är medlemsländerna sedan januari 2024 
skyldiga att se till att bioavfall, till exempel trädgårds- eller matavfall, 
antingen sorteras och återvinns vid källan, exempelvis genom 
kompostering, eller samlas in separat och inte blandas med annat avfall. 
EU:s miljöregler reglerar inte om sorterat bioavfall, särskilt trädgårdsavfall, 
kan brännas eller inte. Nationella, regionala eller lokala regler avgör om det 
kan brännas eller inte och under vilka omständigheter. Bioavfall ska i första 
hand materialåtervinnas enligt den svenska avfallsförordningen (2020:614), 
men kommunerna kan besluta om undantag. Enligt Naturvårdsverkets 
bedömning kan kommunerna tillåta eldning av trädgårdsavfall om dem 
anser att fördelarna överväger nackdelarna. Det kan bland annat handla om 
att återvinningen medför oskäliga ekonomiska kostnader, att det inte är 
tekniskt genomförbart eller att miljönyttan inte är tillräckligt stor. Vår 
bedömning är att trädgårdsavfall i första hand ska komposteras eller lämnas 

https://eur-lex.europa.eu/legal-content/SV/TXT/?uri=CELEX%3A02008L0098-20180705
https://eur-lex.europa.eu/legal-content/SV/TXT/?uri=CELEX%3A02008L0098-20180705
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till kommunens återvinningscentraler men att eldning av mindre mängder 
torrt trädgårdsavfall från egen tomt kan ske på den egna tomten under 
förutsättning att det inte stör omgivningen eller påverkar miljön negativt. 

Enligt de svenska bestämmelserna får kommunerna också ge dispens från 
förbudet mot att förbränna sorterat bioavfall i samband med offentliga 
tillställningar under förutsättning att det inte skadar människors hälsa och 
miljö. Dispensen får gälla en viss mängd avfall, under en viss begränsad tid 
och på en särskilt angiven plats. 

För den enskilde bedömer inte bygg- och miljönämnden att ändringarna i 
föreskrifterna kommer innebär någon ekonomisk förändring av betydelse.  

Kommunstyrelsens förvaltning har inget att erinra på förslaget om revidering 
av lokala föreskrifter om miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd för Bjuvs 
kommun. 

 

Beslutsunderlag kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-05-29, § 83 
 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 
 
lokala föreskrifter för miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd för Bjuvs 
kommun revideras enligt revideringsförslag daterad 2024-05-23 att gälla 
från och med att beslutet vinner laga kraft.    
   
   

Beslutsunderlag kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen, 2024-06-05, § 86 

Yrkanden 

Kalle Holm (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 
 
lokala föreskrifter för miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd för Bjuvs 
kommun revideras enligt revideringsförslag daterad 2024-05-23 att gälla 
från och med att beslutet vinner laga kraft.    
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Beslutet skickas till: 
Bygg- och miljönämnden 
Kommunsekreterare 
Diariet 
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§ 81 Dnr 2024-00242 

Överenskommelse mellan Bjuvs kommun och 
återstående medlemmar i Söderåsens miljöförbund, 
Klippans, Perstorps, Svalövs och Örkelljungas 
kommuner, att reglera samtliga ekonomiska 
mellanhavanden med anledning av Bjuvs kommuns 
utträde ur Söderåsens miljöförbund  

Sammanfattning 

Bjuvs kommun utträdde ur Söderåsens miljöförbund den 31 december 
2022.  

Enligt fördelningsgrunderna i 13 § i då gällande förbundsordning har Bjuvs 
kommun rätt till ersättning från återstående medlemskommuner 
motsvarande 24 procent av det egna kapitalet per den 31 december 2022. 
Bjuvs kommuns del av det egna kapitalet uppgick till 570 000 kronor. 

Bjuvs kommuns utträde har medfört merkostnader för återstående 
medlemskommuner som nu bestämts till 570 000 kronor.  

Parterna har kommit överens om att Bjuvs kommuns rätt till ersättning och 
återstående medlemskommuners krav på merkostnader ska kvittas mot 
varandra. Ingen ersättning ska därmed utgå. 

   
 

Ärendet 

Bjuvs kommun och återstående medlemmar i Söderåsens miljöförbund, 
Klippans, Perstorps, Svalövs och Örkelljungas kommuner, har sedan Bjuvs 
kommun utträdde ur miljöförbundet diskuterat hur de ekonomiska 
mellanhavandena ska regleras.  

Parterna har nu träffat en överenskommelse som innebär att samtliga 
ekonomiska mellanhavanden slutligen är reglerade. Överenskommelsen 

innebär att ingen ersättning ska utgå till parterna utan Bjuvs kommuns rätt 
till ersättning och återstående medlemskommuners krav på merkostnader 
ska kvittas mot varandra. 

 

  

Beslutsunderlag kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-05-29, § 84 
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Yrkanden 

Kenneth Bolinder (SD), Kalle Holm (SD), Bengt Gottschalk (SD), Baloo 
Engström (SD), Raymond Blixt (SD), Matthias Åkesson (M) och Jörgen 
Johnsson (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

- Godkänna överenskommelsen mellan Bjuvs kommun och 
återstående medlemmar i Söderåsens miljöförbund, Klippans, 
Perstorps, Svalövs och Örkelljungas kommuner, som reglerar 
parternas samtliga ekonomiska mellanhavanden med anledning av 
Bjuvs kommuns utträde ur förbundet som innebär att ingen 
ersättning ska utgå till parterna utan Bjuvs kommuns rätt till 
ersättning och återstående medlemskommuners krav på 
merkostnader ska kvittas mot varandra. 

   
   

Beslutsunderlag kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen, 2024-06-05, § 87 

Yrkanden 

Mikael Henrysson (SD), Matthias Åkesson (M), Kenneth Bolinder (SD), 
Jörgen Johnsson (M), Kalle Holm (SD), Ann-Charlotte Hammar Johnsson 
(M), Baloo Engström (SD) och Benny Trollehjelm (SD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 

- Godkänna överenskommelsen mellan Bjuvs kommun och 
återstående medlemmar i Söderåsens miljöförbund, Klippans, 
Perstorps, Svalövs och Örkelljungas kommuner, som reglerar 
parternas samtliga ekonomiska mellanhavanden med anledning av 
Bjuvs kommuns utträde ur förbundet som innebär att ingen 
ersättning ska utgå till parterna utan Bjuvs kommuns rätt till 
ersättning och återstående medlemskommuners krav på 
merkostnader ska kvittas mot varandra. 
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Beslutet skickas till: 
Söderåsens miljöförbund 
Klippans kommun 
Perstorps kommun 
Svalövs kommun 
Örkelljunga kommun 
Ekonomiavdelningen 
Diariet 
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§ 82 Dnr 2024-00251 

Sammanställning och information med anledning av 
kommunfullmäktiges beslut § 159, 2023, i de delar det 
avsåg styrelseuppdrag i AB Bjuvsbostäder, AB 
Bjuvslokaler och AB Bjuvsfastigheter samt uppdaterat 
punkt 15 § Kommunstyrelsens arbetsutskott i 
kommunstyrelsens nu gällande reglemente avseende 
uppdrag i Bjuvs kommunhus AB 

Sammanfattning 

Den 11 december 2023 fattade kommunfullmäktige beslut om att bilda tre 
nya bolag, AB Bjuvslokaler, AB Bjuvsfastigheter och Bjuvs kommunhus AB. 

För att effektivisera styrelsearbetet beslutades att de personer som väljs till 
att utgöra AB Bjuvsbostäders styrelseledamöter och suppleanter också väljs 
till att vara styrelseledamöter respektive suppleanter för AB Bjuvslokaler och 
AB Bjuvsfastigheter. Av samma skäl beslutades att de personer som väljs 
till kommunstyrelsens arbetsutskott också ska utgöra styrelse i Bjuvs 
kommunhus AB. 

I samma ärende fattades också beslut om att de personer som utgör 
styrelseordförande respektive vice styrelseordförande i AB Bjuvsbostäder 
tillika är styrelseordförande respektive vice styrelseordförande i AB 
Bjuvslokaler och AB Bjuvsfastigheter samt att de personer som är 
ordförande respektive vice ordförande i kommunstyrelsens arbetsutskott 
tillika är styrelseordförande respektive vice styrelseordförande i Bjuvs 
kommunhus AB.  

Kommunstyrelsens förvaltning har med anledning av kommunfullmäktiges 
beslut § 159, 2023, sammanställt beslutet i de delar det avsåg 
styrelseuppdrag i AB Bjuvsbostäder, AB Bjuvslokaler och AB 
Bjuvsfastigheter samt uppdaterat punkt 15 § Kommunstyrelsens 
arbetsutskott i kommunstyrelsens nu gällande reglemente avseende 
uppdrag i Bjuvs kommunhus AB.  

   
 

Beslutsunderlag kommunstyrelsens arbetsutskott 

Tjänsteskrivelse, Agneta Fristedt, 2024-05-22  
Kommunfullmäktiges beslut § 159, 2023, Bildande av kommunkoncern med 
namnförslag Bjuvs kommunhus AB, AB Bjuvslokaler och AB 
Bjuvsfastigheter samt antagande av bolagsordning och ägardirektiv för 
desamma, utse styrelse, ordförande och viceordförande, lekmannarevisorer 
för desamma, namnbyte från tekniska nämnden till servicenämnden med 
tillhörande förvaltning samt upphörande och antagande av reglemente för 
desamma, dnr 2023-00439 
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Ärendet 

Den 11 december 2023 fattade kommunfullmäktige beslut, § 159, 2023, om 
att bilda tre nya bolag, Bjuvs kommunhus AB, AB Bjuvslokaler och AB 
Bjuvsfastigheter. 

Bjuvs kommun har sedan tidigare ett kommunalt bostadsföretag, AB 
Bjuvsbostäder, och genom detta beslut har nu Bjuvs kommun en samlad 
fastighetsförvaltning. För att effektivisera ledning, styrning och uppföljning 
av verksamheterna inom fastighetsförvaltningen har fullmäktige fattat beslut 
om att styrelserna ska bestå av samma personer i AB Bjuvsbostäder, AB 
Bjuvslokaler och AB Bjuvsfastigheter. Blir man invald i eller avgår ur ett av 
bolagen så gäller detsamma för resterande bolag. Det vill säga det är alltid 
samma personer i alla tre bolagen.  

I samma ärende fattades också beslut om att de personer som utgör 
styrelseordförande respektive vice styrelseordförande i AB Bjuvsbostäder 
tillika är styrelseordförande respektive vice styrelseordförande i AB 
Bjuvslokaler och AB Bjuvsfastigheter.  

Gällande styrelseledamöter och suppleanter för Bjuvs kommunhus AB 
beslutades att de personer som är ledamöter i kommunstyrelsens 
arbetsutskott tillika ska utgöra styrelse för Bjuvs kommunhus AB. Av de som 
är valda till ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott väljs 4 suppleanter 
till bolaget. 

De personer som är ordförande respektive vice ordförande i 
kommunstyrelsens arbetsutskott ska utses till styrelseordförande respektive 
vice styrelseordförande i Bjuvs kommunhus AB.  

Kommunstyrelsens förvaltning har med anledning av kommunfullmäktiges 
beslut § 159, 2023, sammanställt beslutet i de delar det avsåg 
styrelseuppdrag i AB Bjuvsbostäder, AB Bjuvslokaler och AB 
Bjuvsfastigheter samt uppdaterat punkt 15 § Kommunstyrelsens 
arbetsutskott i kommunstyrelsens nu gällande reglemente, § 47, 2024, så 
att det framgår och blir tydligt av reglementet vilka uppdrag som de 
personer har som utgör kommunstyrelsens arbetsutskott. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till kommunstyrelsens 
förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen att föreslå 
kommunfullmäktige att sammanställning och information: 

- om att det alltid är samma personer som utgör styrelseledamöter 
och suppleanter i AB Bjuvsbostäder, AB Bjuvslokaler och AB 
Bjuvsfastigheter, 

- om att det alltid är samma personer som utgör styrelseordförande 
respektive vice styrelseordförande i AB Bjuvsbostäder, AB 
Bjuvslokaler och AB Bjuvsfastigheter, 
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- om att de personer som är ledamöter i kommunstyrelsens 
arbetsutskott alltid är styrelseledamöter i Bjuvs kommunhus AB. Av 
de som är valda till ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott väljs 
fyra till suppleanter till bolaget, 

- om att uppdatering av kommunstyrelsens reglemente i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut § 159, 2023, avseende uppdrag för 
personer i kommunstyrelsens arbetsutskott i Bjuvs kommunhus AB  

har kommit kommunfullmäktige tillhanda. 

   
   

Beslutsunderlag kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskott, 2024-05-29, § 85 
 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att sammanställning och 
information: 

- om att det alltid är samma personer som utgör styrelseledamöter 
och suppleanter i AB Bjuvsbostäder, AB Bjuvslokaler och AB 
Bjuvsfastigheter, 

- om att det alltid är samma personer som utgör styrelseordförande 
respektive vice styrelseordförande i AB Bjuvsbostäder, AB 
Bjuvslokaler och AB Bjuvsfastigheter, 

- om att de personer som är ledamöter i kommunstyrelsens 
arbetsutskott alltid är styrelseledamöter i Bjuvs kommunhus AB. Av 
de som är valda till ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott väljs 
fyra till suppleanter till bolaget, 

- om att uppdatering av kommunstyrelsens reglemente i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut § 159, 2023, avseende uppdrag för 
personer i kommunstyrelsens arbetsutskott i Bjuvs kommunhus AB  

har kommit kommunfullmäktige tillhanda. 

   
   

Beslutsunderlag kommunfullmäktige 

Kommunstyrelsen, 2024-06-05, § 88 
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Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige fastslår att sammanställning och information: 

- om att det alltid är samma personer som utgör styrelseledamöter 
och suppleanter i AB Bjuvsbostäder, AB Bjuvslokaler och AB 
Bjuvsfastigheter, 

- om att det alltid är samma personer som utgör styrelseordförande 
respektive vice styrelseordförande i AB Bjuvsbostäder, AB 
Bjuvslokaler och AB Bjuvsfastigheter, 

- om att de personer som är ledamöter i kommunstyrelsens 
arbetsutskott alltid är styrelseledamöter i Bjuvs kommunhus AB. Av 
de som är valda till ersättare i kommunstyrelsens arbetsutskott väljs 
fyra till suppleanter till bolaget, 

- om att uppdatering av kommunstyrelsens reglemente i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut § 159, 2023, avseende uppdrag för 
personer i kommunstyrelsens arbetsutskott i Bjuvs kommunhus AB  

har kommit kommunfullmäktige tillhanda. 

   

Reservation 

./. Ulrika Thulin (S) reserverar sig skriftligen mot beslutet. 

 

 

Beslutet skickas till: 
Kanslichef 
Diariet 
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§ 83 Dnr 2024-00056 

Information från revisionen  

Sammanfattning 

Revisionens ordförande Rune Ahlberg informerade om att revisionen ännu 
inte har tillgång till de politiska instansernas kallelser och beslutsunderlag 
efter att behörigheterna i Ciceron Assistent ändrats.      

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att tacka för informationen. 

 

 

 

Beslutet skickas till: 
Revisionen 
Diariet      
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§ 84 Dnr 2024-00009 

Anmälningar  

 

A)  KS 2024-00207 
Protestlista från Pro Bjuv gällande nedläggning av externa matgäster på 
Varagården och Solhemmet 

 

 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anmälningen ska anses vara anmäld. 

 

 

 

Beslutet skickas till: 
Diariet 

 

 



  

4. Svar på medborgarförslag önskemål om mötesplats utomhus på "folkets hus-tomten" 

Liselott Ljung (S) 2024-06-17 18:22:24 

Anders Ljung (S) 2024-06-17 18:22:26 

Terhi Laine (S) 2024-06-17 18:22:26 

Patrik Söderberg (S) 2024-06-17 18:22:26 

Ulrika Thulin (S) 2024-06-17 18:22:28 

Viktoria Sjöstrand (V) 2024-06-17 18:22:30 

Anders Månsson (S) 2024-06-17 18:22:31 

Krister Nilsson (C) 2024-06-17 18:22:32 

Inga Bakken (S) 2024-06-17 18:22:37 

Madeleine Landin (S) 2024-06-17 18:22:39 

Christer Landin (S) 2024-06-17 18:23:05 

 
6. Budget 2025 och ekonomisk plan 2026-2027 för Bjuvs kommun 

Ulrika Thulin (S) 2024-06-17 19:48:20 

Liselott Ljung (S) 2024-06-17 19:48:21 

Patrik Söderberg (S) 2024-06-17 19:48:24 

Anders Månsson (S) 2024-06-17 19:48:29 

Kai Christiansen (S) 2024-06-17 19:48:30 

Madeleine Landin (S) 2024-06-17 19:48:31 

Christer Landin (S) 2024-06-17 19:48:31 

Terhi Laine (S) 2024-06-17 19:48:33 

Viktoria Sjöstrand (V) 2024-06-17 19:48:45 

Krister Nilsson (C) 2024-06-17 19:48:48 

Anders Ljung (S) 2024-06-17 19:48:49 

Jonas Lindqvist (KD) 2024-06-17 19:48:50 

Inga Bakken (S) 2024-06-17 19:48:58 

 
9. Minoritetsåterremiss av försäljning av lunch till allmänheten på kommunens särskilda boenden, 
Varagården i Bjuv och Solhemmet i Ekeby 

Anders Månsson (S) 2024-06-17 21:31:57 

Viktoria Sjöstrand (V) 2024-06-17 21:31:59 

Krister Nilsson (C) 2024-06-17 21:32:00 

Ulrika Thulin (S) 2024-06-17 21:32:01 

Kai Christiansen (S) 2024-06-17 21:32:03 

Liselott Ljung (S) 2024-06-17 21:32:06 

Terhi Laine (S) 2024-06-17 21:32:13 

Patrik Söderberg (S) 2024-06-17 21:32:16 

Madeleine Landin (S) 2024-06-17 21:32:17 

Christer Landin (S) 2024-06-17 21:32:17 

Anders Ljung (S) 2024-06-17 21:32:37 

Inga Bakken (S) 2024-06-17 21:32:41 

 
10. Revidering av Arbetsordning för kommunfullmäktige i Bjuvs kommun 2023-2026 

Ulrika Thulin (S) 2024-06-17 21:38:17 
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Reservation   
 
Ärende 09. Minoritetsåterremiss av försäljning av lunch till allmänheten på kommunens 
särskilda boenden, Varagården i Bjuv och Solhemmet i Ekeby 
 
Vi delar inte majoritetens tolkning av konkurrenslagstiftningen. Det grundar vi i att många 
kommuner i Sverige erbjuder möjligheter till matservering till äldre. Ett närliggande exempel är 
Kävlinges som nyligen öppnat en matservering i ramen för ett projekt kring Äldres nutrition. En 
snäv tolkning av lagen är inte till fördel för Bjuvs befolkning.  
 
Att stänga en viktig förebyggande verksamhet för äldre riskerar att skapa problem och behov 
som kommunen har ansvar att lösa om den äldre drabbas av svikt. Nutrition är en 
grundläggande del i det hälsofrämjande arbetet för äldre. 
 
Vi fick under Kommunfullmäktigesammanträdet vid upprepade tillfällen efterfråga var de 
namninsamlingar som lämnats in till kommunen tagit vägen och varför de inte fanns med i 
handlingarna. Namninsamlingarna visade att många av våra medborgare var emot att stänga 
lunchserveringarna.  
 
I det nonchalanta svaret på frågorna i vår minoritetsåterremiss har tydligen majoriteten ingen 
som helst insikt i vikten och betydelsen av näringsberäknad mat och social samvaro för våra 
seniora medborgare och deras välmående. 
 
 
I samband med minoritetsåterremissen ville vi ha svar på följande: 
 
• Att redovisa genomsnittligt självkostnadspris för en lunch med respektive utan dessert på 
Varagården och Solhemmet, och 
 
• Att se över prissättningen och ta fram förslag på en nivå till självkostnadspris för de som är 65+ 
och en nivå för att komma ifrån förmånsbeskattning för de anställda, och  
 
• Att efter framtagandet av förslag på nya prisnivåer skicka förslagen på remiss till KPR, KHR och 
de fackliga organisationerna, och  
 
• Att ta fram och redovisa kostnader för vad en tjänst som dietist skulle kosta kommunen, och 
  
• Att utreda och ta fram förslag för att återinföra möjligheten med hemleverans av kyld mat, och  
 
• Att ta fram och redovisa kostnaderna för kommunens inköp av näringsdrycker de senaste tre 
åren, och  
 
• Att redovisa vilka paragrafer i Kommunallagen och Konkurrenslagen majoriteten hänvisar till i 
sitt förslag, och  
 
• Att redovisa samtliga konsultkostnader knutna till detta ärende, samt 
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• Att ta fram en utredning/risk- och konsekvensanalys som belyser ökad risk för ensamhet, risk 
för näringsbrist och eventuella följdsjukdomar, samt kostnad för eventuella ökade insatser ifrån 
omsorgen i förhållande till kostnaderna för lunchserveringen för 65+ idag. 
 
En del av det så kallade svaret ifrån majoriteten var: 
 
”Övriga frågor i återremissen om ta fram och redovisa kostnader för vad en tjänst som dietist 
skulle kosta kommunen, och att återinföra möjligheten med hemleverans av kyld mat, och att 
ta fram och redovisa kostnaderna för kommunens inköp av näringsdrycker de senaste tre 
åren samt att ta fram en utredning/risk- och konsekvensanalys som belyser ökad risk för 
ensamhet, risk för näringsbrist och eventuella följdsjukdomar, samt kostnad för eventuella 
ökade insatser ifrån omsorgen i förhållande till kostnaderna för lunchserveringen för 65+ idag 
kan inte utredas utifrån detta ärende som behandlar försäljning av lunch till externa gäster på 
Varagården i Bjuv och Solhemmet i Ekeby.” 
 
 
 
Med anledning av ovanstående yrka vi på följande: 
Avslag på ärendet i sin helhet. 
  
 
 
 
För Socialdemokraterna  
 

 
 

Ulrika Thulin (s) 
Oppositionsråd 



  

          Reservation angående beslut om  

     försäljning av lunch till allmänheten 

     på Varagården och Solhemmet 

 

 

 

Vi delar inte majoritetens tolkning av konkurrenslagen. Det grundar vi i att 

många kommuner i Sverige erbjuder möjligheter till matservering för äldre. 

Dessutom så finns det inte någon annan som erbjuder mat som är närings-

beräknad för äldre så att verksamheten konkurrerar inte med någon annan 

verksamhet. Eftersom kommunen har slutat med hemleverans av kyld mat till 

de som behöver är detta det enda sättet att få tag på mat som är närings-

beräknad för äldre.  

Att ta bort denna möjlighet för de äldre att träffas och äta uppskattad mat 

kommer att leda till avsevärda kostnader pga. försämrad hälsa både fysiskt och 

psykiskt. Att utomstående äldre kommer till matsalen och äter är inte bara 

uppskattat av de som kommer utifrån utan även av de som bor på äldreboendet 

som får träffa människor som de inte träffar resten av dagen. 

 

Med anledning av ovanstående yrkade vi på följande: 

-att personer som är bosatta i Bjuvs kommun och är 65 år eller äldre skall få äta 

lunch i matsalen på kommunens särskilda boende till ett pris som är minst 

självkostnadspris. 

-att anhöriga som är på besök på förskola, skola eller särskilt boende skall få äta 

lunch till samma pris. 

 

 

 

 

Krister Nilsson ( C ) 



Bjuv 2024-06-18 

 
Kommunfullmäktige 
 
 
Reservation   
 
Ärende 13. Sammanställning och information med anledning av kommunfullmäktiges beslut § 
159, 2023, i de delar det avsåg styrelseuppdrag i AB Bjuvsbostäder, AB Bjuvslokaler och AB 
Bjuvsfastigheter samt uppdaterat punkt 15 § Kommunstyrelsens arbetsutskott i 
kommunstyrelsens nu gällande reglemente avseende uppdrag i Bjuvs kommunhus AB 
 
Vi framförde kritik under hösten 2023 om hur tillsättningen av ledamöter och suppleanter i de 
olika nystartade helägda kommunala bolagen genomfördes. Total avsaknad av politisk 
diskussion och samtal så tar sig majoriteten sig fullständig frihet att inte enbart utse sina egna 
representanter utan även utse oppositionens representanter. 
 
När man nu på ett udda sätt vill konfirmera valen som gjordes under hösten 2023 förvägrar man 
oppositionen att yrka. Anledningen till att undertecknad yrkade avslag var för att vi anser att den 
”tvingande personunionen” ska tas bort. 
 
Att som majoriteten har gjort att utse även oppositionens representanter i de olika 
bolagsstyrelserna är enligt SKR´s (Sveriges Kommuner och Regioner) jurist ”inte olagligt, men 
väldigt väldigt olämpligt”. 
 
Med anledning av ovanstående försökte jag yrka på följande: 
Avslag. 
  
 
 
 
För Socialdemokraterna  
 

 
 

Ulrika Thulin (s) 
Oppositionsråd 
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